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BEMUTATKOZÁS

1984. április 14-én születtem Szekszárdon egy művezető és egy pedagógus második gyermekeként. 

Középiskolai  tanulmányaimat  a  szekszárdi  Bezerédj  István  Kereskedelmi  és  Közgazdasági 

Szakközépiskola  közgazdasági  tagozatán  végeztem  jeles  eredményekkel.  Gyermekkorom  óta 

szenvedélyes  vonzalommal  érdeklődtem  a  régmúlt,  a  történelem  iránt,  amihez  tanáraimtól  és 

családomtól rengeteg támogatást, inspirációt kaptam. Ezért a reál iskola ellenére 2002-ben sikeresen 

felvételiztem az ELTE BTK történelem szakára. Felvételi után azonban a több lábon állás jegyében 

pénzügyi-számviteli ügyintéző OKJ-s képzést végeztem középiskolámban. 2003 szeptembere óta 

vagyok  az  Eötvös  Loránd Tudományegyetem polgára.  Közösségi  emberként  számomra  teljesen 

természetes volt, hogy egyetemi éveimet mint kollégista kívánom eltölteni. A közösséghez tartozás 

mellett számomra ugyanolyan fontos egy közösségnek a képviselete, segítése, fejlődése. Négy évig 

voltam tagja a Kőrösi Csoma Sándor Kollégium Bölcsész Diákbizottságának, melynek 2006-ban 

elnöke voltam, ezzel párhuzamosan a BTK HÖK Kollégiumi Bizottságának is a tagja, valamint egy 

évig elnöke voltam. Három éve vagyok tagja a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat elnökségének, 

korábban két évig mint elnök, egy ciklusban mint alelnök dolgoztam az önkormányzatban.  

Érdekképviseleti tevékenységem mellett igyekszem időt fordítani a tartalmas szórakozásra, nálam a 

kultúra Lakodalom Lagzi Lajostól Bartók Béláig terjed. Mint zöldvérű fradista rendszeres látogatója 

vagyok az Albert Stadion és környéke rendezvényeinek. Mindemellett szívesen olvasok történelmi 

regényeket Wass Alberttől Schwajda Györgyig. Napi rutinom elengedhetetlen része a napi politikai, 

sport és bulvársajtó átolvasása.

ELNÖKSÉG

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat Alapszabálya szerint az elnök nevezi ki az elnökség tagjait, 

vagyis  az alelnököket  és a tisztségviselőket,  ezért  fontos tisztázni,  hogy megválasztásom esetén 

kikkel kívánok a továbbiakban együtt dolgozni. A KolHÖK alelnökének kértem fel Belső Ádámot, 
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aki  az  elmúlt  időszakban  is  közmegelégedésre  töltötte  be  ezt  a  tisztséget.  Szakkollégiumi 

alelnöknek Petrovics Nándort, a Bibó István Szakkollégium hallgatóját, az EHÖK és az ÁJK HÖK 

tisztségviselőjét kértem fel. Gazdasági alelnöknek Kallós Erikát kértem fel, aki már három éve aktív 

és  elismert  tagja  a  KolHÖK közéletének.  Megválasztásom esetén  a  KolHÖK titkárának  Balog 

Pétert nevezem ki, aki hosszú ideje munkájával és rátermettségével bizonyítja, hogy helye van az 

elnökségben.  Terveim szerint  egy új  tisztséget  is  létrehoznánk a Hallgatói  Önkormányzatban,  a 

szolgáltatásszervező referenst,  mely tisztség betöltésére  Csonka Balázst  kértem fel,  aki  aktív  és 

motivált  tagja lesz nemcsak az elnökségnek, hanem szakterületének is. A sportreferensi  tisztség 

ellátására  Lázár  Lászlót  kértem  fel,  aki  az  előző  ciklusban  is  betöltötte  e  tisztséget.  EKIF  és 

informatikai  referensnek  Papdeák  Jánost  kértem  fel,  aki  eddigi  munkájával  egyértelműen 

bizonyította,  hogy  érdemes  tagja  ennek  az  adminisztrációnak.  Végül,  de  nem  utolsósorban 

kommunikációs referensnek Szabó Csabát, közismertebb nevén Bahamát kértem fel, aki már közel 

egy éve tölti be e tisztséget, és az ő munkájára a továbbiakban is számítok. 

Tisztségviselők bemutatkozása

Kallós Erika

1987-ben  születtem  Nyíregyházán.  Általános  és  középiskolai  tanulmányaimat  egyaránt  itt 

végeztem, 2006-ban felvételt nyertem az ELTE Bárczi Gusztáv Gyógypedagógiai Főiskolai Karára. 

Az  első  év  második  felében  kerültem  közelebb  a  kari  Hallgatói  Önkormányzathoz.  2007 

októberében megválasztottak a Damjanich utcai Kollégiumi Diákbizottság elnökének, azóta is ezt a 

posztot töltöm be. Nagy megtiszteltetés ért 2009 szeptemberében, amikor Ribling Tamás, az ELTE 

Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatának elnöke felkért a KolHÖK gazdasági referensi posztjának 

betöltésére.  Feladatomnak  érzem  a  kollégiumok  kiadásait,  rendezvényeinek  a  költségvetését  a 

legjobb  tudásom  szerint  kezelni.  Igyekszem  a  gazdasági  kérdésekben  a  lehető  legalaposabb, 

legkörültekintőbb tanácsokat, válaszokat adni. Az eddigiekhez hasonlóan a lehetőségeimhez mérten 

igyekszem minél  eredményesebben képviselni  a  KolHÖK-öt  az EHÖK gazdasági  bizottságának 

ülésein.
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Belső Ádám

1984. szeptember 15-én születtem a „Királynék városában”, Veszprémben. Én mint az elnökség 

egyetlen elsőéves tagja, az elmúlt másfél évben a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat általános 

alelnöki tisztségét, továbbá a Kerekes Kollégium Diákbizottságának elnöki tisztségét töltöttem be. 

Kollégiumi érdekképviseleti pályafutásom négy évvel ezelőtt kezdtem a Diákbizottságban, mely az 

utóbbi  három  évben  megválasztott  elnökének.  Ez  idő  alatt  négy  kollégiumi  napok 

megszervezésében  vettem  részt,  ebből  háromszor  főszervező  voltam.  Alelnökként  igyekszem 

mindenben segíteni Tamás munkáját, remélem, ismét egy sikeres ciklust dolgozhatunk együtt végig.

Petrovics Nándor

1986. július 28-án születettem Budapesten. Középiskolai tanulmányaimat a budapesti Szent István 

Gimnáziumban végeztem. 2005-ben nyertem felvételt az ELTE Állam- és Jogtudományi Karának 

politológia szakára.

2005–2007 között az ELTE ÁJK Hallgatói Önkormányzat évfolyamképviselője, 2005–2008 között 

az ELTE ÁJK Közművelődési Kuratóriumának tagja voltam. 2006-tól tagja voltam az ELTE ÁJK 

Kreditátviteli Bizottságának és Tanulmányi Bizottságának. 2006–2007 között, illetve 2008-tól máig 

tagja  vagyok  az  ELTE  ÁJK  Kari  Tanácsának.  2006  és  2007  között  az  ELTE  ÁJK  Hallgatói 

Önkormányzat  politológus  ügyvivője,  majd  elnökhelyettese  és  a  Politológus  Bizottság  elnöke 

voltam. 2006 és 2007 között tagja voltam az ELTE ÁJK Kari Tanács Elnökségének. 2007–2008 

között tagja voltam az ELTE Oktatói és Hallgatói Ügyek Bizottságának. 2007 májusa és decembere 

között  az  ELTE ÁJK HÖK-elnöke  voltam,  így tagja  ELTE Egyetemi  Hallgatói  Önkormányzat 

elnökségének és az ELTE Egyetemi Szenátusának, valamint az ELTE Egyetemi Szenátus ad hoc 

ügyrendi bizottságának. 2007 decemberétől elnöke, majd kurátora vagyok az ELTE ÁJK Hallgatói 

Alapítványnak. 2007 decemberétől 2009 áprilisáig az ELTE ÁJK HÖK kabinetfőnöke, majd 2009 

szeptemberéig  kommunikációs  elnökhelyettese  voltam.  2009-től  az  ELTE  ÁJK  Hallgatói 

Önkormányzat gazdasági elnökhelyettese vagyok. 2009–2010-ben a kommunikációs stábvezetőként 

tagja  voltam  a  Bibó  István  Szakkollégium  választmányának,  ezért  több  ízben  képviseltem  a 

szakkollégiumot a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat választmányi ülésein és Küldöttgyűlésein. 

Közéleti  szerepvállalásaim  mellett  2006-ban  a  Feketén-Fehéren  Felsőoktatási  Mentorhálózat 
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mentora  voltam.  2006-tól  az  ELTE  ÁJK  Felvételi  Előkészítő  Bizottság  szemináriumvezetője 

vagyok  történelem  tantárgyból.  2006-tól  tagja  vagyok  a  Bibó  István  Szakkollégium  Közjogi 

Tudományok Műhelyének.  2006-tól 2007-ig a Politológia Tudományos Diákkör Titkára,  majd a 

2009-évi  Országos  Tudományos  Diákköri  Konferencia  Állam-  és  Jogtudományi  Szekciójának 

szervezője  voltam,  továbbá  több  évben  szervezőként,  illetve  moderátorként  vettem  részt  az 

Országos  Politológus  Vándorkonferencián.  Az  elmúlt  években  folyamatosan  szervezője,  illetve 

főszervezője  voltam  az  ELTE  ÁJK  Gólyatáborainak,  Gólyabáljainak  valamint  egyéb 

rendezvényeinek és konferenciáinak. 

Csapatunk többi tagjának példáját követve annyi személyes információt szeretnék elárulni, hogy a 

Debreceni VSC szurkolója vagyok.

Balog Péter

1985. március 8-án születtem Jászberényben. 2006-tól a Társadalomtudományi Kar szociális munka 

szakának hallgatója  vagyok.  Harmadik éve dolgozom a kollégiumi  érdekképviselet  területén,  és 

látom  el  a  Kollégiumi  Hallgatói  Önkormányzat  titkári  pozícióját.  2008-tól  2010  júniusáig  a 

Társadalomtudományi  Kar  Hallgatói  Önkormányzatában  töltöttem  be  a  kollégiumi  referens 

tisztséget.  2010 júliusa óta látom el  a TÁTK HÖK Diákjóléti  Bizottságának elnöki  posztját,  és 

vagyok  tagja  a  TÁTK HÖK elnökségének is.  A Kőrösi  Csoma Sándor Kollégium PPK-TÁTK 

Diákbizottságnak  és  a  Kollégiumi  Diákbizottságnak  második  éve  vagyok  tagja,  és  látom  el  a 

kollégisták érdekképviseleti teendőit. 

Három éve kért  fel  az akkori  KolHÖK elnök,  Ribling Tamás,  hogy legyek  a csapatának tagja. 

Akkor is, és most is igent mondtam erre a felkérésre, mert úgy gondolom, hogy egy jól működő, 

egységes csapattal megfelelően lehet ellátni a kollégista hallgatók érdekképviseletét, és eredményes, 

jó munkát lehet végezni a KOLHÖK elnökségében.
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Csonka Balázs

1987.  július 15-én születtem Győrben.  Mint  a  labdarúgás  szerelmesének,  nekem is (mint  elnök 

úrnak), egy zöld-fehér csapat a kedvencem, habár nem FTC-nek, hanem Győri ETO-nak hívják. 

Középiskolai tanulmányaimat a győri Krúdy Gyula Gimnázium, Két Tanítási Nyelvű Középiskola, 

Idegenforgalmi  és  Vendéglátóipari  Szakképzõ  Iskolában  végeztem.  Végzettségemet  tekintve 

idegenvezető vagyok, noha ettől eltérő irányban, az ELTE történelem szakán kezdtem meg 2007-

ben felsőfokú tanulmányaimat. A történelem mellett a földrajzot választottam minoromnak. Már a 

középiskolai  évek  alatt  tevékenykedtem  a  diákönkormányzatban,  így  több  rendezvény,  tábor 

szervezéséből kivettem a részem. Ebből kifolyólag ezekkel a dolgokkal „megfertőzve” csöppentem 

az egyetemi életbe. A közösségi tevékenységet itt is szerettem volna folytatni, így már második éve 

tagja vagyok a KCSSK KDB-nak. Ez idő alatt  jó néhány programot szerveztünk a kollégákkal, 

amik véleményem szerint jól sikerültek.  Hasonlóan jó eredményeket szeretnék elérni a Kollégiumi 

Hallgatói Önkormányzatban is mint szolgáltatási referens. Ribling Tamásnak ezúton is szeretném 

megköszönni a felkérést, munkámmal igyekezni fogok meghálálni a bizalmat, hogy a kollégisták 

lehetőségei tovább bővülhessenek a hozzám tartozó területeken. 

Lázár László

1987.  január  25-én  születtem  egy  alföldi  kisvárosban,  Hajdúböszörményben.  Középiskolai 

tanulmányaimat a helyi Veress Ferenc Szakképző Iskola informatika tagozatán végeztem, mely után 

nem is volt  kérdéses,  hogy az ország legjobb egyetemén folytassam tanulmányaimat.  2005-ben 

tehát  felvételiztem  az  Informatikai  Karra,  melynek  jelenleg  is  hallgatója  vagyok.  

A  sporthoz  már  nagyon  korán  közel  kerültem,  főleg  a  labdajátékok  vonzottak,  melynek 

köszönhetően az általános-, majd a középiskolám kosárlabdacsapatát  is erősítettem. Az egyetem 

elkezdése után a kosárlabdázást ugyan abbahagytam, de a mai napig megmelengeti a szívemet a 

labda  pattogásának hangja,  és  ha alkalmam nyílik,  nem vagyok rest  be is  kapcsolódni  egy-egy 

mérkőzésbe. Bár a labdajátékokban való versenyzéssel felhagytam, de a sporttal nem. Figyelmemet 

a küzdősportok és az önvédelmi sportok irányába fordítottam, először shinkendoztam, majd már 

második  éve  krav-maga-zom.  Véleményem  szerint  ezek  a  sportok  nemcsak  az  önvédelemben 

segítenek, hanem az edzéseken uralkodó jó hangulat segít kikapcsolódni, és feledteti a mindennapi 
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problémákat legalább 1–1,5 óráig. Az egyetem elkezdése után másodévesként kerültem kapcsolatba 

a Kerekes Kollégium Diákbizottságával, bár tagja nem voltam, mégis folyamatosan részt vettem a 

KDB munkájában. Majd 2008-ban beléptem a KUK KDB-ba, és az óta is a pályázati megbízott 

feladatát  látom  el.  A  Kollégiumi  Hallgatói  Önkormányzat  elnökségének  tagja  és  a  KolHÖK 

sportreferense 2010 februárja óta vagyok. Amikor Ribling Tamás az idei évre is felkért,  nagyon 

örültem, hiszen rengeteg dolog és lehetőség van, melyet  szeretnék megvalósítani a kollégiumok 

sportéletében.

Papdeák János

Az ELTE Informatikai Karának hallgatója vagyok. 2007 óta dolgozom a KCSSK Informatikai Kar 

Diákbizottságában, melynek az idei évben elnökévé választottak, és 2008-tól a KCSSK Kollégiumi 

Diákbizottságban.  Kollégiumi  érdekképviseleti  tevékenységem  mellett  számos  kollégiumi 

rendezvény  szervezésében  vettem  részt,  főként  a  logó-  és  a  pólótervek  készítésében,  illetve 

különböző kiadványok és honlapok szerkesztésében vállaltam jelentős szerepet. Az ELTE Kőrösi 

Csoma  Sándor  Kollégiumban  az  informatikus  hallgatók  mentorprogramjának  egyik  vezetője 

vagyok.  Fontosnak tartom a  kulturális-  és  szakmai  rendezvények  segítését,  úgy gondolom,  egy 

Hallgatói Önkormányzatnak ez az egyik fő feladata.  Évek óta figyelemmel kísérem a kollégista 

hallgatókat  leginkább  érintő  eseményeket.  Hiszem,  hogy egy érdekképviseleti  tisztségviselőt  az 

eredményei  –  s  nem  pusztán  szándékai  -  alapján  lehet  megítélni,  s  bízom  benne,  hogy  a 

tevékenységem is ezt a szemléletet erősíti a jövőben is.

Szabó Csaba

1985-ben születtem Sátoraljaújhelyen. Az ELTE IK térképész szakán folytatom tanulmányaimat, 

mesterképzésben.  Jelenleg  az  ELTE  KCSSK  IK  Diákbizottságának  titkára,  egyben  a  KDB 

ügyvezető elnöke vagyok. 2010 februárjában Ribling Tamás KolHÖK-elnök felkért, hogy töltsem 

be  az  ELTE  KolHÖK  kommunikációs  referensi  tisztségét.  Bízom  benne,  hogy  munkámmal 

biztosítani tudom a hallgatók minél szélesebb körű tájékoztatását az őket érintő kérdésekben.

AZ ÚJ IRÁNY POLITIKÁJA

RIBLING TAMÁS ELNÖKI PROGRAMJA

2010



MOTIVÁCIÓ

A  Kollégiumi  Hallgatói  Önkormányzat  elnökének  lenni,  ezt  a  nagyszerű  emberekből  álló 

közösséget vezetni, komoly megtiszteltetés, és néha embert próbáló feladat. Meggyőződésem, hogy 

van még bőven feladat, kihívás és cél, amit elnökként véghez kell vinnem. Büszke vagyok arra, 

hogy  egy  nagyszerű  elnökséggel  dolgozhatom  együtt,  akik  a  munka  révén  nemcsak  a  szó 

legszorosabb értelmében véve csapattá, hanem sok esetben barátokká is váltak. Hallom és érzem 

magam, magunk mögött azt a bizalmat s támogatást, amely arra késztet, hogy az elnöki tisztségért  

harmadszor is elinduljak. 

Szemlélet és hozzáállás

Alapvetőnek tartom, hogy minden érdekképviseleti szervezet vezetésének meg kell fogalmazni azt 

az  alapszemléletet,  azokat  az  irányelveket,  melyek  meghatározzák  érdekképviseleti 

tevékenységének irányát, a problémákhoz való hozzáállását. A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat 

szemléletét továbbra is a nyíltság, szakmaiság és egység hármas jelszava köré kell építenünk, ahogy 

ezt tettük eddig is. 

Egy  olyan  autonómiákban  és  érdekekben  gazdag  közösségben,  mint  a  KolHÖK,  feltétlenül  a 

konstruktív hozzáállást  mint alapmotívumot kell  megemlítenünk. Eredményes és értékes munkát 

csak  akkor  végezhetünk,  ha  annak  kellő  legitimitást  és  a  lehető  legszélesebb  támogatottságot 

biztosítjuk – ennek elengedhetetlen része az erős, jó kompromisszum. Kompromisszumos döntést 

hozni tapasztalataim szerint igen nehéz, hogy ez megvalósuljon, a döntéshozatali mechanizmusba a 

lehető  legszélesebb  nyilvánosságot  kell  bevonni,  annak  érdekében,  hogy  az  önkormányzat 

munkáját, döntéseit mindenki a sajátjának érezze.

Szigorú szakmaiságra van szükség akkor, amikor azokat a jogokat gyakoroljuk, melyeket több ezer 

kollégista  hallgató  kollektív  jogviszonya  ruház  ránk.  Minden  ilyen  esetben  erős,  szakmailag 

megalapozott  érdekképviseleti  tevékenységet  kell  folytatnunk,  a  kollégisták  érdekeit  szem előtt 

tartva. 
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Az  elmúlt  időszakban  a  KolHÖK  legnagyobb  erénye  az  egységes  fellépésben  rejlett.  Ezt  az 

egységet  megőrizni  és továbbvinni  nemcsak cél,  hanem kötelesség is.  Meggyőződésem,  hogy a 

kompromisszumra törekvő, nyílt szakmai munka teremti meg az egységet, azt az egységet, mely 

erőt ad a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatnak ahhoz, hogy a kollégista hallgatók érdekeinek 

képviseletét a leghatározottabban és legeredményesebben lássa el.

Kollégiumi identitás

Kollégistának lenni egy életforma: a kollégiumi éveink meghatározzák egyetemi éveinket is, hiszen 

több évig ezekben a közösségekben éljük le életünk egyik  legfontosabb részét.  Úgy gondolom, 

természetes,  hogy  ennek  következtében  egy  erős  kollégista  identitás  alakul  ki.  Erre  az  erős 

identitásra,  ragaszkodásra  és  odaadásra  nemcsak  a  kollégiumokban,  hanem  annak  hallgatói 

érdekképviseletében  is  szükség  van.  A  KolHÖK  identitást  mindenekelőtt  értelmes,  tartalmas, 

szakmai közösséget kialakító munkával lehet építeni, hiszen a közösen végzett sikeres munka adja a 

közös kiindulást, az együtt gondolkozás örömét.

AZ ÚJ IRÁNY POLITIKÁJA

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat az elmúlt években bebizonyította, hogy képes nyílt, szakmai 

alapokra  helyezett  értékek  mentén  működni.  Az  ebben  az  irányba  mutató  folyamatos  fejlődés, 

valamint a kollégiumi identitás sajátossága meghozta azt az egységet, azt az önállóságot, melynek 

eredményeképpen a KolHÖK elismert, stabil tagja az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat sokszínű 

közösségének. Az elért eredmények mellett, mi, kollégisták, hiszünk abban, hogy mindezen túl is 

van még mit tenni, van hova fejlődni. Tudjuk és érezzük, hogy más lehetőségeket,  új utakat, új 

irányt kell találnunk. Mi, a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat tisztségviselői valljuk, hogy az új 

irány jelszava a „mindent a kollégistáknak”-elve köré kell, hogy épüljön. A kollégiumi jogviszony 

természetes velejárója a közösséghez tartozás és a közös szórakozás élménye. A KolHÖK-nek a 

következő évben kiemelt feladata, hogy megteremtse annak az új iránynak az alapjait, vagy ha úgy 

tetszik  politikáját,  mely  keretében  középtávon  a  kollégista  hallgatók  kollégiumi  jogviszonyából 

fakadó lehetőségek jelentősen kiszélesednek. 
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Szolgáltatások

Az új irány politikájának legalapvetőbb eleme, hogy helyzetbe hozzuk a kollégistákat, vagyis minél 

több és színesebb, már az ELTE-n megtalálható szolgáltatást vigyünk ki a kollégiumokba. Ennek 

első lépése az kell, hogy legyen, hogy az egyetemen már megtalálható, más szervezeti egységek 

által nyújtott szolgáltatásokat, lehetőségeket vigyük ki a kollégiumba. E tekintetben a Kollégiumi 

Hallgatói  Önkormányzat  kiemelt  stratégiai  partnerként  tekint  az  ELTE  Karrierközpontra  és  az 

ELTE Szolgáltató Kft.-re. Az ELTE Plusz regisztráció, valamint a tavalyi évben a kollégiumokban 

megszervezett karrieres előadások és tréningek bizonyítják, hogy a kollégistákban megvan az igény 

ezekre  a  szolgáltatásokra.  Ennek  koordinálása,  népszerűsítése  és  lebonyolítása  fontos  eleme  a 

kollégiumi jogviszonnyal járó előnyök színesítésének. 

Alapítvány

A különböző projektek kollégiumokba történő kiszervezése  mellett  kiemelt  fontosságú az olyan 

szolgáltatások és projektek megvalósítása, melyek kifejezetten a kollégisták számára szükségesek 

és hasznosak. Ahhoz, hogy a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat e vállalásnak eleget tudjon tenni, 

elengedhetetlen egy olyan alapítvány létrehozása, amely biztosítja a megfelelő jogi hátteret ezek 

lebonyolításához. Egy kollégiumi alapítvány létrehozása régi terv, egy régi álom, amely terv ebben 

a félévben valósággá kell hogy váljon. Különösen fontos ez, hiszen ez az alapítvány nemcsak az 

egyes szolgáltatások, hanem – igény szerint – a saját alapítvánnyal nem rendelkező tagkollégiumok 

rendezvényeinek jogi hátterét is biztosítani hivatott. 

Mindemellett  a külső források bevonásában is meghatározó szerepet játszhat egy alapítvány.  Az 

elmúlt években az ELTE kollégiumai több milliós nagyságrendben nyertek támogatást az Oktatásért 

Közalapítvány és a Pro Renovanda pályázatain. A kollégiumok közös érdeke, hogy ez a siker ne 

csak  egy felvillanás  legyen!  Folyamatos  pályázatfigyelés  (NCA,  NKA)  és  választmányi  ülések 

sokaságának  köszönhetően  az  ELTE kollégiumai  mind  egyénileg,  mind  közösen jelentős  külső 

forrásokhoz, projektfinanszírozási lehetőségekhez juthatnak. Ennek a külső forrásbevonásnak már 

rövidtávon is motorja és szervezője lehet az alapítvány.
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Alapszabály módosítása

A  Hallgatói  Önkormányzat  profiljának  bővítése,  az  új  irány  megfogalmazása  komoly  vállalás, 

hatalmas  munka.  Ahhoz, hogy ezt  a munkát,  ezeket  a vállalásokat  minél  hatékonyabban tudjuk 

teljesíteni,  szükség  van  bizonyos  strukturális  változásokra  is.  Az  elmúlt  év  tapasztalataiból 

kiindulva ez érinti egyes elnökségi tisztségek helyzetét és együtt jár új tisztségek létrehozásával. 

Az általános alelnökök feladat és jogköre, az alapszabályban a leginkább tágan értelmezett. Jog és 

hatáskörük nagyban függ attól, hogy az elnök milyen struktúrában számit alelnökeire. Meglátásom 

szerint a jelenlegi elnökségben az alelnöki feladatokat egy személy is maradéktalanul képes ellátni. 

Mindemellett  az  önálló  költségvetésből  fakadóan  a  gazdasági  referensnek  mind  munka-,  mind 

feladatköre jelentősen kibővült, ezért átvéve a más Hallgatói Önkormányzatokban is megtalálható 

modellt, a gazdasági referensi tisztséget gazdasági alelnöki tisztséggé javaslom előléptetni. 

Az új irány politikájának legfontosabb eleme a különböző szolgáltatások meg- és kiszervezése a 

kollégiumokba,  erre  a  feladatra  kívánom  létrehozni  a  Kollégiumi  Hallgatói  Önkormányzat 

Szolgáltatásszervező  Bizottságát.  Az  SzSzB  struktúráját  tekintve  alkalmazkodna  a  KolHÖK 

felépítéséhez,  vagyis  egyfajta  kapcsolattartói  jelleget  öltene,  vagyis  egy  bizottsági  tagra  egy 

tagkollégium jutna. A bizottságot az elnökség szolgáltatásszervező referense vezeti, aki egyben az 

elnökség tagja is. A bizottság feladata elsősorban a szolgáltatások megvalósítása és előkészítése az 

adott  tagkollégiumban,  kapcsolattartás  a  Diákbizottságokkal  és  az  igazgatósággal,  továbbá  a 

szükséges  PR  és  marketing  tevékenységek  helyben  történő  lebonyolítása.  A  bizottság  feladata 

továbbá  az  Egyetemisták  a  Környezettudatos  Szemléletért  projekt  intézményi  kommunikációja, 

kiváltva  ezzel  a  környezetvédelmi  referens  munkáját.  Az  SzSzB  tagjait  az  elnök  nevezi  ki  a 

tagkollégiumi  részönkormányzatok  javaslatára,  munkájukkal  azonban  a  szolgáltatásszervező 

referensnek  és  az  elnökségnek  tartoznak  felelősséggel.  Amennyiben  a  KolHÖK Küldöttgyűlése 

bizalmat szavaz az új irány politikájának, még a tisztújító Küldöttgyűlésen be kell nyújtanunk az 

Alapszabály módosítását. 

Az új  irány politikája,  egy középtávú program,  kibontakozási  lehetőség a Kollégiumi  Hallgatói 

Önkormányzat számára. Ahhoz, hogy ebben az irányban tudjunk gondolkodni nélkülözhetetlen volt 

az elmúlt három év közös munkája, az elért eredmények. Ezekből a sikerekből fakadó stabilitás adja 
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meg  most  számunkra  azt  a  lehetőséget,  hogy  a  KolHÖK  eddigi  érdekképviseleti  és  szakmai 

tevékenysége mellett, egy új irányt, egy új politikát is megfogalmazzunk

A KOLLÉGISTA HALLGATÓK ÉRDEKKÉPVISELETE

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat belső működésének alapjai

Minden testület és szervezeti egység életében elengedhetetlenül fontos a hatékony és fennakadások 

nélkül  működő  kommunikáció,  a  szervezeti  egység  egyes  elemeinek  relációiban.  Ezen relációk 

között nem érdemes és nem is szabad különbséget tenni, hiszen az összes kapcsolat harmonikus 

működése garantálhatja csak és kizárólag a szervezeti egység működését.

Elsőként mindenképpen az elnök személye az, aki megemlítendő, hiszen mint a testület vezetője, 

tudnia  kell  minden,  a  Hallgatói  Önkormányzat  bármelyik  szintjén  és  bármelyik  pontján 

bekövetkező eseményről, illetve neki is rendelkeznie kell azokkal a kommunikációs csatornákkal, 

melyek  garantálják,  hogy  mindenki  hozzájuthasson  a  rendszeren  belül  a  számára  relevánsnak 

tekinthető  információkhoz.  Az  elnök  és  elnökségének  kapcsolattartása  mint  az  egész  működés 

magja és alapja,  mindenképpen a személyes  találkozókon,  személyes  konzultációkon kell,  hogy 

alapuljon,  melyekre  a  kéthetente  esedékes  elnökségi  üléseken  túl  is  szükség  mutatkozik.  Az 

elnöknek  a  KolHÖK  legfőbb  döntéshozó  szervével,  a  Küldöttgyűléssel  is  értelemszerűen  napi 

kapcsolatban kell állnia, hiszen bármely kollégiumban illetve karon bármikor felmerülhetnek olyan 

problémák,  melyek  már  a  testület  elnökének  kompetenciájába  tartoznak.  Ebben  a  relációban  a 

személyes  konzultációk  mellett  a  telefonos  kapcsolattartás  fontosságát  érdemes  mindenképpen 

kiemelni. A testület első emberének természetesen kapcsolatot kell tartania a tagkollégiumokban 

operatív  munkát  végző  Diákbizottságokkal  is,  amelyet  –  abban  az  esetben,  ha  a  kollégiumi 

Diákbizottság  elnökével  zavartalan  és  gördülékeny  a  kommunikáció  –  közvetett  módon 

gyakorolhat. 
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Elnökség, Választmány

A  Hallgatói  Önkormányzatnak  két,  a  munkavégzés  szempontjából  legfontosabb  fóruma  az 

elnökségi  ülések  és  a  választmányi  ülések.  A  KolHÖK  munkavégzési  és  döntés-előkészítési 

folyamatát továbbra is a lehető legszélesebb körre kívánom kiterjeszteni, ezért mind az elnökségi, 

mind a választmányi üléseket két-, illetve háromheti rendszerességgel szigorúan meg kell tartani. 

Az ott végzett  munkáról pedig emlékeztető és jegyzőkönyv kerül fel a Hallgatói Önkormányzat 

hivatalos honlapjára. Ezt nemcsak a belső működés igényli,  mert  a KolHÖK-nek minden egyes 

kollégista felé érvényesítenie kell a nyilvánosság elvét, ezért a jegyzőkönyvek közzététele a lehető 

legnyilvánosabb kell, hogy legyen. 

A belső nyilvánosság fontos kritériuma az ülések rendszeres megtartása és az előterjesztések időben 

történő kiküldése,  melyekre nagy hangsúlyt  kívánok fektetni a továbbiakban is. A KolHÖK-nek 

mint  szervezeti  egységnek  nagy  hangsúlyt  kell  fektetnie  a  szakmai  működésen  és  a  precíz 

határidőkön  túl  működésének  hivatalos  jellegére  is.  Ezért  a  KolHÖK  hivatalos  ülésein  meg 

kívánom tartani az állandó jelenléti ívet, és a kötelező írásos meghatalmazás rendszerét, melyet a 

szabályzatoknak megfelelő működés és az iktatás rendje is megkíván.

EHÖK, kari Hallgatói Önkormányzatok

Az ELTE kollégiumaiban  egyetemünk  mind  a  nyolc  Karáról  laknak  hallgatók.  Ezen  hallgatók 

mindegyikének  ugyanolyan  szintű,  a  lehető  leghatékonyabb  érdekvédelmét  a  kari  Hallgatói 

Önkormányzatokkal  szorosan  együttműködve  kell  ellátnunk.  Ez  a  jelenség  önmagában  teljesen 

természetes,  és  ugyanilyen  természetességgel  kell  együttműködnünk  más  HÖK-ök 

tisztségviselőivel,  illetve együtt  kell  megtalálnunk azokat  a  stratégiai  jelentőségű pontokat,  ahol 

együttes erővel a lehető leghatékonyabban tudjuk képviselni hallgatótársaink érdekeit.

Az idei évben az Egyetemi Hallgatói Önkormányzatnak új elnöksége, új elnöke van. Természetesen 

a  KolHÖK  továbbra  is  a  korábban  tapasztalt  kölcsönös  partneri  viszony  fenntartását  tartja 

kívánatosnak. A szakmai együttműködést elsősorban, a napi aktualitásokon túl, a tudományos élet 

és a rendezvényszervezés szakterületén kívánjuk elmélyíteni, illetve gördülékenyebbé tenni. 
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Egyetemi Kollégium

Azt hiszem, nagyon szerencsésnek mondhatjuk magunkat, hiszen az Egyetemi Kollégium vezetése 

lehetőségeihez  képest  minden  közös  ügyünkben  partnernek  mutatkozik  az  irányunkban.  A 

tagkollégiumi igazgatók nagy részével kiegyensúlyozott kapcsolatot ápolunk. Ugyanúgy, mint más 

szervezetek esetében,  az Egyetemi  Kollégiumhoz való viszonyunkat  is legnagyobb mértékben a 

kommunikációnk  hatékonysága  befolyásolja.  Éppen  ezért  fontosnak  tartom,  hogy a  Kollégiumi 

Vezetői  Értekezletek  továbbra  is  havi  rendszerességgel  megtartása  kerüljenek.  Másrészt 

kezdeményezni fogom főigazgató úrral a kéthetenkénti rendszeres személyes találkozókat, hiszen 

ezt  tartom  a  legjobb  lehetőségnek  arra,  hogy  az  Egyetemi  Kollégiummal  közös  ügyeinkben 

mindenki  számára  kedvező  és  megfelelő  álláspontot  alakíthassunk  ki,  különös  tekintettel  a 

megvalósítástól  egy  lépésnyire  álló  kollégium  felújítást,  vagy  akár  a  tagkollégiumi 

részönkormányzatok  által  felhasznált  fejlesztési  pénzek felhasználásának  folyamatos  biztosítását 

illetően. 

A KOLHÖK SZAKMAI IRÁNYVONALA A 2010/2011-ES CIKLUSBAN

Kollégiumi felvételi irányelvek

A kollégiumi  jelentkezések  elbírálását  minden  évben  a  Kollégiumi  Hallgatói  Önkormányzat  és 

részönkormányzatai végzik el. Ez a KolHÖK egyik legfontosabb jogosítványa, hiszen szabályozott 

keretek között mi magunk dönthetjük el, hogy kiket veszünk fel az adott kollégiumba. Az országban 

számos felsőoktatási intézményben alakult ki az a gyakorlat, hogy a kollégiumi felvételt a szociális 

feltétellel  egyenrangú tanulmányi  feltételekhez  kötik.  Vagyis  a  kollégiumi  felvétel  elnyeréséhez 

nem elegendő a szociális rászorultság. Ezzel szemben az ELTE kollégiumai szociális kollégiumok, 

ahová  elsősorban  rászorultsági  alapon  kerülnek  be  a  hallgatók,  és  másodsorban  tanulmányi 

eredményeik alapján, mely tanulmányi pontok szerepe, hogy az azonos szociális helyzetben lévő 

hallgatók közül a jobban teljesítőket részesítsük előnyben. Én személy szerint mindent el fogok 

követni azért, hogy ez ne változzon. Ezt a filozófiát maximálisan szem előtt tartva és képviselve a 

AZ ÚJ IRÁNY POLITIKÁJA

RIBLING TAMÁS ELNÖKI PROGRAMJA

2010



Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat eltökélt az azonos besorolású kollégiumi férőhelyek esetében 

az egységes kollégiumi díj megtartása mellett. 

Költségvetés

A  tavalyi  pénzügyi  évvel  ellentétben  idén  a  felsőoktatási  elvonásoknak  köszönhetően  sajnos 

csökkent az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat költségvetése, így a KolHÖK költségvetése is. Ez a 

csökkenés  azonban  csak  pénzügyi  évet  tekintve  jelentős,  hiszen  a  Kollégiumi  Rendezvényalap 

minden évben mint pénzügyi maradvány jelentkezett, ennek a maradványképzésnek a felszámolása 

eredményezte  a  vártnál  nagyobb  csökkenést.  Mindemellett  az  EHÖK  Gazdasági  Bizottsága 

garantálta  a  Rendezvényalap  finanszírozását.  A  következő  pénzügyi  évben  a  minimális  cél  az 

alapvető feladatok finanszírozásának biztosítása.

Kollégiumi Rendezvényalap

Természetesen  e  ciklus  második  felében  is  lehetőségeinkhez  képest  támogatjuk  a  kollégiumi 

rendezvényeket. Ezt a rendelkezésre álló forrásokból, a tavalyi évben már elfogadott és bejáratott 

formai és tartalmi követelmények mellet idén is meg fogjuk tenni. A tárgyalt pénzkeret elosztásánál 

mindvégig  törekednünk  kell  majd  arra,  hogy  igazságosan  és  arányosan  részesüljenek  a 

tagkollégiumok anyagi  támogatásban. A tagkollégiumok lakóinak identitástudatának erősítéséhez 

tapasztalataim  szerint  nagymértékben  hozzájárulnak  a  tavaszi  kollégiumi  napok.  Ezen 

rendezvények finanszírozását teljes egészében nyilvánvalóan nem tudjuk vállalni, de jelentőségük 

szempontjából a helyükön fogjuk őket kezelni a pályázatok elbírálásakor.

Rendezvények

Az idei évben is szeretnénk minden segítséget megadni a kollégiumoknak a „nagy” rendezvényeik 

megvalósításához  (szponzorok,  zenekari  kapcsolatok  stb.).  Leginkább  azzal  tudnánk  kivenni  a 

részünk a kollégiumi napok, de igény szerint más, nagyobb volumenű programok szervezéséből, ha 

előtte a kollégiumokkal közös egyeztetésekkel kiküszöböljük az esetleges problémákat. Tisztázzuk 

az időpontokat, hogy ezzel ne vonjuk el senkitől a szórakozni vágyó közönséget, illetve a fellépőket 

is  összébb  kellene  hangolni,  hogy  változatos  rendezvényekkel  tudjuk  a  kollégistáinkat  ellátni. 
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Továbbá az  ilyen  rendezvényeket  közösen jobban tudjuk a  leendő szponzorok felé  reklámozni, 

esetleg  alacsonyabb árat  tudunk a fellépőkért  kiharcolni.  Előző félév folyamán már  többször is 

felmerült  a kérés, hogy egy több kollégiumot magába foglaló rendezvénysorozatot indítsunk be, 

melynek  állomásai  lehetnének  a  tavaszi  fesztiválok  helyszínein.  Az  első  ilyen  próbálkozás 

szeptember 29-én az ADK, DUK és a KUK által szervezett közös gólyaavató.

 

Egyetemi Kollégiumi Információs és Felvételi Rendszer

A  következő  tanévben  is  folyamatosan  kapcsolatot  tartunk  az  EKIF-et  mint  munkaeszközt 

használókkal,  az  esetlegesen  felmerülő  problémák  és  igények  felmérésére.  A  legsürgősebb 

tennivalók  egyike  a  lakónyilvántartásban  szereplő  hallgatók  Karára  és  évfolyamára  vonatkozó 

adatok  mihamarabbi  frissítése,  ennek  hiányában  ugyanis  a  kari  Hallgatói  Önkormányzatok 

kollégiumi referenseinek, illetve az ELTE KCSSK Kari Diákbizottságok elnökeinek jogosultságai 

nem jutnak el valamennyi érintett hallgatóhoz. 

A kollégiumi felvételi eljárások során évről évre szükséges a Felvételi Ügyrend változtatása. Az 

idei év egyik nagy kihívása a vállalkozó és őstermelő eltartóval rendelkező hallgatók jövedelemre 

vonatkozó pontszámainak megoldása. E tekintetben kiemelt szerepet szánunk a tavalyi évben is jól 

működő Felvételi  Előkészítő ad hoc bizottság munkájának, mely intézményi  és hallgatói vegyes 

bizottság. Tekintve, hogy a nyári időszakban sikerült aktualizálni a lakóhely távolságokat, a január 

elsejétől  várható  menetrendváltozásokra  –  a  MÁV és  Volán  menetrendeket  feldolgozó  scriptek 

birtokában – már sokkal gyorsabban tudunk reagálni, s az adatbázisunkat frissíteni.

Az intézmények  és  a Hallgatói  Önkormányzat  vezetésének is  számos  elképzelése van az EKIF 

jövőjét illetően.  Tekintve,  hogy a jelenlegi  rendszert  – amennyiben ez elkerülhetetlenné válik – 

könnyebb  újraalkotni,  mint  a  mostanit  fejleszteni,  előfordulhat,  hogy  már  a  következő  évben 

megkezdik  az  EKIF  2.0  fejlesztését.  A  további  felmerülő  alternatívák  között  szerepel  az  az 

elképzelés,  hogy  az  ETR  2.0  (esetleg  egy  ELTE-s  NEPTUN  rendszer)  látná  el  a  kollégiumi 

ügyintézést is. Mindkét forgatókönyv megvalósulása esetén mindenképpen szeretnénk részt venni 

az oldal fejlesztésével kapcsolatos stratégiai döntések meghozatalában. Kiemelten fontosnak tartjuk, 

hogy a kollégiumi díj elektronikus befizetése minden kollégista számára elérhetővé váljon.
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Kollégiumi szobabeosztás

Az  idei  év  mintájára  szeretnénk,  ha  2011-ben  is  a  korábbi  KCSSK  szobabeosztó  rendszert 

használnák az erre igényt tartó tagkollégiumok. Az idei tapasztalatokból kiindulva törekedni fogunk 

a szobabeosztás idejét a kollégiumi férőhely-lemondási határidővel való összehangolására, ennek 

kidolgozását  az  Egyetemi  Kollégiummal  együttműködésben  kívánjuk  végezni.  Az  érintett 

tagkollégiumok DB elnökei számára informális tréningek keretében kerül bemutatásra a rendszer 

működése.

Kommunikáció

Terveink  között  szerepel  egy  KolHÖK  szerver  beszerzése,  amelyen  –  többek  között  –  a 

későbbiekben  szeretnénk  megvalósítani  a  Kollégiumi  Hallgatói  Ösztöndíjak  elektronikus 

pályáztatását. 

Mivel  a  jelenlegi  RoundCube  szolgáltatások  nem  teszik  lehetővé  a  levelek  továbbítását  külső 

szolgáltatók  felé,  mindenképpen  szükséges  egy  másik  levelezőrendszer  üzembe  helyezése.  Ez 

esetben is  az új  szerver  mihamarabbi  beszerzése  biztosítaná  a  megnyugtató  megoldást,  továbbá 

lehetővé  tenné  minden  diákbizottsági  tag  számára  a  névre-  vagy  tisztségre  szóló  e-mail  cím 

igénylését. 

Ezen szerver beszerzése esetén lehetőség nyílik egy HTML-alapú hírlevél küldésére, mely mind a 

kollégisták,  mind  az  esetleges  partnerek  számára  vonzóbbá  teszi  a  kéthetente  kiküldendő 

Kollégiumi  Hírlevelet.  Ez  a  feladat  mindenképpen  hosszú,  részletes  előkészítést  igényel,  a 

szükséges háttér megteremtése az elnök feladata. 

kolhok.elte.hu

A  honlap  karbantartására,  fejlesztésére  továbbra  is  szükség  van.  A  KolHÖK  tevékenységének 

bővülésével a honlap funkcióit is ki kell egészíteni. A felvételi eljárás tapasztalatai alapján kiemelt 

fontosságú kommunikációs szempontból az egyes tagkollégiumi honlapok minősége. Ezért igény 

szerint  a  KolHÖK  elnöksége  vállalja  minden  kollégium  számára  egy  Plone-alapú  honlap 

biztosítását és kezelésének a betanítását.
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Szakkollégiumok

Az ELTE szakkollégiumai (Bibó István Szakkollégium, Bolyai Szakkollégium, Eötvös Collegium, 

Illyés  Sándor  Szakkollégium,  Társadalomtudományi  Szakkollégium)  külön-külön  meghatározó 

színterei az egyetemi tömegoktatásból filozófiai és gyakorlati értelemben is kiemelkedő szakmai-

tudományos munkának. A szakkollégiumok elsősorban műhelyek, ahol a szakmában való mélyebb 

elmélyülés mellett tudományosan értékelhető eredmények kell, hogy szülessenek.

A  szakkollégiumok  országos  fórumának  az  Interkoll  számít,  amely  azonban  egy  deklaráltan 

informális  szervezet  (ezzel  kapcsolatban  2009–2010-ben  hosszas  elméleti  viták  zajlottak  le  az 

Interkoll  ülésein).  Az  ELTE  szakkollégiumai  képviseltetik  magukat  az  Interkollon,  és  sikerült 

kapcsolatokat  kiépíteni  a  Budapesten  a  szakkollégiumi  mozgalom  szempontjából  meghatározó 

Corvinus  Egyetem  és  a  BME szakkollégiumaival.  Ugyanakkor  néhány  ELTE-s  szakkollégium 

esetében nagyobb aktivitásra lenne szükség, ám jogos elvárás az is, hogy az Interkollt sikerüljön 

kinyitni a szkeptikusabb hozzáállású szakkollégiumok előtt. Összességében az Interkollon belül az 

ELTE szakkollégiumainak egységes fellépése elengedhetetlen, amely fellépés az Interkollon kívüli 

fórumokra is ki kell, hogy terjedjen.

A  fenti  helyzet  csak  külső  irányból  indokolja  az  ELTE  szakkollégiumainak  szoros 

együttműködését.  Az  elkezdődött  párbeszéd  nem  folytatódott,  pedig  az  egyetem 

szakkollégiumainak  összefogásának  elemi  előfeltétele  a  –  kezdetben  akár  konkrét  akciótervet 

nélkülöző  –  „beszélgetés”.  Erre  fontos  kezdeményezések  voltak,  amelyeket  folytatni  kell, 

gyakoriságukat növelve, azokat – a közös ötletek, elképzelések mentén – tartalommal megtöltve. 

Ennek  az  eszmecserének  nem kizárólag  a  –  talán  kissé  erőltetett  –  rendszeres  megbeszélések, 

„ülések” jelentenének fórumot,  hanem a nyomon követhető forgalmú,  rendszeresen használt,  de 

nem túlterhelt ELTE-s szakkollégiumi levelezőlista, amelyeken a Diákbizottságok vezetője/vezetői 

kapnának  helyet.  A  tartalom  szempontjából  sorvezetőül  szolgál,  hogy  szakkollégiumoknak 

nyilvánvalóan  illeszkednie  kell  az  ELTE  tehetséggondozási  koncepciójához,  ennek  kapcsán 

alapvető együttműködő partner az EHÖK tudományos referense.
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A KolHÖK feladata kell, hogy legyen, hogy a „beszélgetésen” (a reménybeli további projekteken) 

túl, a szakkollégiumok – elsősorban interdiszciplináris – együttműködését szorgalmazza. A konkrét 

tervek  között  szerepel  (várhatóan  tavasz  végén,  esetleg  kora  ősszel)  egy  tanulmánykötet 

megjelenése, amelyben a szakkollégiumokban született legjobb munkák szerzői számára, és ezen 

belül  is  preferáltan  az  interdiszciplináris  és/vagy  különböző  ELTE-s  szakkollégiumok 

együttműködésében  megvalósuló  munkáknak  biztosíthatunk  publikációs  lehetőséget,  és  amely 

kötethez  könyvbemutató  és  konferencia  is  kapcsolódna,  amely így úttörő és  hagyományteremtő 

projekt lenne.

Az együttműködést  elősegíti,  ha lenne  egy ennél  kötetlenebb,  de rendszeresebb kapcsolat  is  az 

ELTE-s szakkollégiumok között,  egy szakkollégiumi-közi  időszaki  kiadvány formájában,  amely 

közéletibb jellegénél fogva megismerteti a szakkollégiumokban folyó munkát és közösségi életet az 

egyetem más szakkollégiumainak hallgatói előtt.

A gyakorlati együttműködést, a lehetőségek bővülését és az interdiszciplinaritást segítené elő, ha a 

szakkollégiumok  óráik,  szemináriumaik  egy  részét  (elsősorban  a  bevezető  és  alapozó  típusú 

tárgyakat)  korlátozott  mértékben,  az  adott  szakkollégium  vállalásának  erejéig  és  viszonossági 

alapon megnyitnák a más ELTE-s szakkollégiumi hallgatók előtt. 

Szakmai közösségek fejlesztése a kollégiumokban

A szakkollégiumok mellett az ún. szociális kollégiumokban is működnek olyan csoportok, amelyek 

szakmai-tudományos szempontból értékes munkát végeznek. Szemben a szakkollégiumok felvételi 

és  belső  tanulmányi  rendszerével,  ezek  kötetlenebb  fórumai  lehetnek  az  egyéni  és  csoportos 

szakmai  fejlődésnek.  Azon  oknál  fogva,  hogy  az  ELTE  kollégiumai  nem  karokhoz  vagy 

tudományterületekhez kötődnek, nyilván problémás lenne minden tudományterülethez kapcsolódó 

közösségeket  építeni,  azonban  –  a  meglévő  csoportok  mellett  –  a  megfelelő  létszámot  elérő 

érdeklődő hallgatói tömegekre (10–15 fő) már érdemes ilyen tekintetben alapozni.

A feladat  először  ezeknek a  csoportoknak a számbavétele,  illetve  ilyen  csoportok  alakulásának 

ösztönzése.  Ezt  követően a  szakkollégiumok és  kari  TDK viszonyainak  példája  mentén  át  kell 
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gondolni  az  ilyen  csoportok  és  a  karokhoz  kötődő  TDK-k  viszonyai  alapjait  (szakmai 

együttműködés,  kvóták,  finanszírozás  stb).  Ebben a pillanatban,  a  helyzet  és a várható igények 

felmérése  előtt  nem  érdemes  ennél  tovább  gondolkodni,  de  a  következő  félév  legfontosabb 

szempontja a nyitottság kell, hogy legyen a KolHÖK részéről.

Kulturális élet, közösségi, öntevékeny csoportok

Meggyőződésem,  hogy a kollégium több mint  lakás,  több mint  egy olcsó szállás,  ahol  pusztán 

rászorultsági alapon eltöltünk egy egyetemnyi időt. A kollégium több mint egy hely, egy szoba, egy 

épület.  Közösséget  jelent,  nem egyet  –  többet,  hiszen  a  kollégiumainkban  számtalan  hivatalos, 

félhivatalos,  klubszerű  vagy  éppen  baráti  közösségek  alakultak  ki.  Úgy  gondolom,  ezek  a 

közösségek, öntevékeny csoportok teszik a kollégiumot többé, mint egy ósdi épület vagy egy pár 

lakószoba. A KolHÖK-nek nemcsak joga, de kötelessége is, hogy a közösségeket, az értékteremtést 

és  a  hagyományokat  minden  alkalommal,  támogassa,  ösztönözze,  felkarolja,  akár  közéleti 

ösztöndíjjal, akár közösségi helyiségek biztosításával, illetve ezen helyiségek megtartásával. 

Az utánpótlásképzés

Ahhoz, hogy a KolHÖK megfelelően el tudja látni azt a funkciót, amit reá szánunk, mindenekelőtt 

rendszerben kell gondolkoznunk. A rendszerben való gondolkodás egyik meghatározó mozzanata a 

jövőről, az elkövetkezendőről való gondoskodás. A KolHÖK szempontjából stratégiai fontosságú, 

hogy a kollégiumi érdekképviseletbe  minél  hamarabb vonja be azokat  az új  hallgatókat,  akik a 

kollégiumi  közélet  iránt  érdeklődnek,  s  számukra  minőségi  tudást,  kellő  szakmai  tapasztalatot 

biztosítsunk a kollégiumi érdekképviselet terén. Ennek a két legfontosabb színtere a napi munkán 

túl a Vezetőségi hétvége és a Vezetőképző. 

Vezetőségi hétvége

A szokásos őszi tisztújítások során előreláthatólag a tagkollégiumi hallgatói részönkormányzatok 

elnökeinek csaknem fele cserélődni fog, ezért kiemelten fontos az új elnökök integrálása a Hallgatói 

Önkormányzatba.  Egy  szervezet  életében  a  szakmai  munkán  túl  elengedhetetlen  a  jó  személyi 
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kapcsolatok sokasága, különösen igaz ez a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatra.  Jelen esetben 

kiemelten fontosnak tartjuk egy olyan hétvége megszervezését,  mely a szakmai egyeztetésen túl 

teret biztosít a csapatépítésnek, a belső kohézió, a személyes kapcsolatok elmélyítésének.

Vezetőképző

A KolHÖK Vezetőképzőre, mint kiemelt fontosságú rendezvényekre tekintek, több szempontból is. 

Egyrészt  a  Vezetőképző  egyértelműen  a  legalkalmasabb  fórum  arra,  hogy  az  utánpótlás  terén 

megfogalmazott alapelveket a gyakorlatba átültessük, hiszen az itt folyó szakmai munka és képzés 

kellő  alapot  kell,  hogy  nyújtson  a  későbbi  kollégiumi  közéleti  tevékenységhez.  Az  utánpótlás 

szakmai  felkészítése  mellett  a  Vezetőképzőnek  kell  lennie  annak  a  nyilvánosságnak,  ahol 

szekciómunka  keretében  meg  lehet  vitatni  a  KolHÖK  életében  stratégiailag  kiemelt  területek 

prioritásait. A Vezetőképzők szervezési gyakorlata, tartalmi, formai keretei az elmúlt három évben 

visszaadták azokat az elvárásokat, melyeket velük szemben mind az elnökség, mind a résztvevők 

támasztottak, ezért ezt a modellt kívánom a továbbiakban is folytatni. 

Kollégiumi Közéleti Ösztöndíj

Nagyon fontosnak tartom, hogy azok a kollégiumi közéletben aktív szerepet játszó személyek, akik 

tevékenységük alapján megérdemlik, igenis részesüljenek közéleti ösztöndíjban. Fontos ez azért is, 

mert  egyrészt  motiválja  az  embereket,  hogy  érdemes  a  közösségért  dolgozni,  másrészt  így  a 

kollégium is elismeri azokat az embereket, akik a közösségért tesznek, akik a közösségeket építik. 

A  Kollégiumi  Közéleti  Ösztöndíj  gyakorlatával  kapcsolatban  három dolgot  kell  mindenképpen 

megemlíteni,  egyrészt  a  részkollégiumok  autonómiáját  az  ösztöndíj  megállapításában 

mindenképpen tiszteletben kell tartani, hiszen ők azok, akik a leginkább látják azt, hogy ki az, aki 

igazán megérdemli. Alkalmazkodva a XXI. század kihívásaihoz, a tavaszi félévben szeretnénk az 

elektronikus  pályázás  lehetőségét  biztosítani,  ami  mind  a  bírálók,  mind  a  pályázók  munkáját 

nagymértékben megkönnyítené, másrészt magát az ösztöndíj elbírálását és kiutalását rövid kötött 

határidőkhöz  kell  kötni,  hogy  a  kollégisták  minél  előbb  hozzájuthassanak  a  megérdemelt 

jutalmukhoz.  Ebben  szoros  együttműködésre  számítok  a  tagkollégiumi  részönkormányzatokkal 

illetve az Egyetemi Kollégium vezetésével.
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Sport

A  legelső  és  legfontosabb  probléma  a  sport  területén,  amely  felmerült,  az  a  kollégiumok 

sportlétesítményeinek  szűkössége.  Az  ELTE  kollégiumai  alig  rendelkeznek  kül-  és  beltéri 

sportlétesítményekkel, és ezt a problémát még tetézi a bérlemények (Kerekes Kollégium és Griff 

Hotel) helyzete, ahol a sportlétesítmények kialakítására sincs lehetőség.

A  helyzetet  mérlegelve  megoldást  erre  rövidtávon  nem  tudunk  találni,  ellenben  olyan 

sportprogramokat tudunk szervezni, melyeket a korlátozott körülmények ellenére is lehet űzni. A 

megoldást  az  eddig  megvalósult  sportprogramok  kiszélesítése  jelentheti.  Az  elmúlt  év  során  a 

Sárkánykör  Aikido  és  egy  Kung-Fu  egyesület  is  rendszeres  edzéseket  szervezett  a  KUK-ban, 

melyet  a  lakók  nagy  érdeklődéssel  látogattak.  Ezeknek  a  programoknak  előnye,  hogy  kevés 

technikai igénnyel rendelkeznek, és a hallgatók számára sem jelent hatalmas költséget a szükséges 

felszerelések  beszerzése.  Nem  elhanyagolható,  hogy  az  edzéseken  uralkodó  hangulat  segíti 

kikapcsolni  a  mindennapi  problémák  alól  a  kollégistákat,  valamint  az  itt  megszerzett  tudás  és 

magabiztosság a mindennapi életben is segítségükre lehet.

A tavalyi év vége felé egyre több egyesülettel vettük fel a kapcsolatot, valamint sok edző jelezte,  

hogy  érdeklődik  a  kollégiumaink  iránt.  Az  út  tehát  ki  lett  jelölve,  melynek  megvalósításán 

folyamatosan  dolgozunk.  A  cél  ezen  a  terülten,  hogy  legalább  minden  kollégiumban  egy-egy 

küzdő- vagy önvédelmi sportedzés legyen legalább heti kétszer. 

A  második  probléma,  ami  felmerült,  a  kollégiumi  sportprogramok  kommunikációja.  Azaz  a 

kollégisták ritkán értesülnek azokról a sportlehetőségekről,  melyek más kollégiumokban vannak. 

Ennek  megoldására  az  idén  az  összes  részönkormányzat  sportokért  felelős  tagjával  szoros 

együttműködést szeretnénk megvalósítani. Tervben van egy közös levelezőlista létrehozása, melyen 

minden sportlehetőséget és programot meg tudunk egymással osztani, és ezeket tolmácsolhatjuk a 

kollégistáink felé.

Három évvel ezelőtt az akkori KolHÖK elnökség az ELTE kari Hallgatói Önkormányzatai közötti 

focibajnokságot  szervezett  KCSSK  Focimajális,  avagy  a  Szeretet  Ünnepe  néven,  melyet  a 

rákövetkező  évtől  kezdve  az  EHÖK  szervezett.  Az  idei  évben  ismét  sikerült  a  szervezés 
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oroszlánrészét magunkra vállalni, és sikeresen lebonyolítani. A jövőbeli tervünk nemcsak az, hogy 

továbbra is minden évben megrendezzük a bajnokságot, hanem az is, hogy az idei évtől kezdve évi 

kétszer – tavasszal és ősszel is – egy-egy nagyobb rendezvénnyel összekötve kialakítsunk egy olyan 

rendezvényt, mely az egyetemi sportprogramok élvonalába kerül.

Az elmúlt  év tapasztalati  alapján az ELTE SE-vel,  az EHÖK sportügyi  alelnökével,  valamint  a 

karok  sportokért  felelős  megbízottjaival  is  szorosabb  kapcsolat  kialakítására  kell  törekedni, 

szeretnénk, ha a kollégistákat napi szinten tudnánk tájékoztatni az egyetemi sportprogramokról és 

sportlehetőségekről. 

Ezzel  szorosan  összefügg  az  a  kezdeményezésem,  melyben  szeretnénk  kollégiumi  színekben 

csapatokat  elindítani  mind  a  kari,  mind  az  egyetemi  bajnokságokon,  elsősorban  a  kosárlabda-, 

valamint a labdarúgócsapatok tekintetében.

Epilógus

Az új  irány politikája,  egy középtávú program,  kibontakozási  lehetőség a Kollégiumi  Hallgatói 

Önkormányzat számára. Ahhoz, hogy ebben az irányban tudjunk gondolkodni nélkülözhetetlen volt 

az elmúlt három év közös munkája, az elért eredmények. Ezekből a sikerekből fakadó stabilitás adja 

meg  most  számunkra  azt  a  lehetőséget,  hogy  a  KolHÖK  eddigi  érdekképviseleti  és  szakmai 

tevékenysége mellett, egy új irányt, egy új politikát is megfogalmazzunk. Őszintén remélem, hogy 

programom,  az  új  irány politikája  elnyerte  tetszésedet,  s  bízom benne,  hogy egy újabb sikeres 

ciklust  dolgozhatunk  végig  közös ügyünkért,  a  Kollégiumért!  Ehhez  kérem szíves  támogatásod 

magam és elnökségem nevében.

Barátsággal:

Ribling Tamás

06-30-660-2751

Budapest, 2010. IX. 27.                                                                                         ribling@gmail.com
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